
Zápis z 258. zasedáńı AS MFF UK dne 20. ledna 2021

Př́ıtomni: C. Brom, Z. Drozd, J. Fiala, R. Grill, K. Houfek, V. Kala, J. Kalbáčová Vejpravová, M. Krtička,
O. Pangrác, J. Pavl̊u, M. Rmoutil, D. Schmoranzer (př́ıchod 18.15), J. Stráský, K. Tůma, B. Vidová Hladká,
M. Burýšek, A. Farkaš, J. Hrabovský (př́ıchod 18.10), A. Jalovcová, Z. Procházková, P. Schmidtová, V. Švandeĺık,
J. Václavek, F. Zaj́ıc.
Hosté: V. Doleǰśı, Z. Doležal, J. Franc, P. Korcsok (př́ıchod 18.45), V. Kuboň, M. Kulich, M. Rokyta, J. Sgall,
L. Skrbek, B. Svobodová, M. Vlach.
Omluveni: M. Žák.

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:02 (distančńı formou) ve virtuálńı mı́stnosti platformy ZOOM.
Zasedáńı ř́ıdil Z. Drozd.

Program zasedáńı

1. Schváleńı programu 258. zasedáńı AS MFF UK

2. Schváleńı zápisu z 257. zasedáńı AS MFF UK

3. Informace vedeńı fakulty

4. Úprava podmı́nek přij́ımaćıho ř́ızeńı do Bc. a NMgr. programů v češtině a do Bc. programu v angličtině

5. Různé

1. Schváleńı programu 258. zasedáńı AS MFF UK

Navržený program byl schválen tichým souhlasem.

2. Schváleńı zápisu z 257. zasedáńı AS MFF UK

Proběhla diskuse k rozsahu zápisu vzhledem k citlivosti některých uvedených informaćı. J. Pavl̊u navrhl vypustit
doslovný přepis vyjádřeńı A. Farkaše a zkrácený zápis odpovědi prof. Matoĺına z veřejné části zápisu. A. Farkaš
vyslovil názor, že celé vyjádřeńı uvedl vědomě před veřejným plénem a proto nesouhlaśı s vyškrtnut́ım svého
projevu ze zápisu. Pan děkan požádal o odložeńı schváleńı konečné podoby zápisu z d̊uvodu prob́ıhaj́ıćı právńı
analýzy.

Návrh usneseńı:
”
Odložit schváleńı a zveřejněńı zápisu 257. zasedáńı na daľśı zasedáńı.“

Př́ıtomno 23 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 20 – 1 – 2
Schváleńı a zveřejněńı zápisu bylo odloženo.

3. Informace vedeńı fakulty

Pan děkan informoval, že:
• ode dneška má MFF UK novou tajemnici, pańı ing. Blanku Svobodovou,
• pan rektor je v nemocnici,
• prob́ıhá př́ıprava na polodistančńı výuku, jistě ale zaháj́ıme semestr distančně,
• v pátek bude AS UK jednat o prodloužeńı mimořádného stavu na UK do 12. 3. 2021,
• byl uzavřen dodatek ke smlouvě s pojǐst’ovnou UNIQUA o pojǐstěńı při zahraničńıch pracovńıch cestách —

v př́ıpadě cesty do
”
červené země“ (v době odjezdu) bude pojǐstěńı vyšš́ı, pravděpodobně bude doplatek

i u celoročńıch pojǐstěńı (existuj́ı i červeněǰśı země než červené, kam MZV zakazuje cestovat, tam nebude
pojǐst’eńı platit v̊ubec),

• proběhla sch̊uzka s odbory: (i) stravenkový paušál bude zaveden, hned jak to p̊ujde — nově budou paušály
propláceny zpětně za předchoźı měśıc, časem bude zvednut př́ıspěvek MFF UK na 60 Kč; (ii) změna
výpočtu dovolené, bude se evidovat po hodinách, ale čerpat se bude i nadále po dnech; (iii) úprava čerpáńı
FKSP, padly návrhy na uvolněńı podmı́nek čerpáńı,

• fakulta dostala zprávu o hodnoceńı vědy na MFF UK, dopadli jsme B, tj. už nevyčńıváme,
• v programu Cooperatio podá MFF UK 3 základńı projekty (M+F+I) s pod́ılem FF UK v M i I. MFF UK

má naopak zájem se pod́ılet na projektu FF UK (lingvistika), PřF UK (chemie), FSV UK (ekonomie) a s
PedF UK (didaktika, pedagogika), do února muśı fakulty vyjádřit zájem, bude potom třeba přǐradit lidi
do vědńıch obor̊u (až tř́ı), financováńı Cooperatíı p̊ujde za fakultami.
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• stále neńı jasné, jak evidovat kofinancováńı GAČRů — dle vyjádřeńı GAČRu stač́ı dokládat kofinancováńı
přes projekt, ovšem při kontrole bude třeba dokládat financováńı po lidech.

Na popud M. Krtičky proběhla krátká diskuse o tom, zda bránit člen̊um panelu GAČR (předsedové a mı́stopředsedové
panel̊u nemohou určitě) podávat v daném panelu projekty. Mezi senátory nepanuje shoda na tom, zda systém
hodnoceńı GAČRu konflikt zájmů vylučuje, či zda by člen panelu mohl ovlivnit pořad́ı projekt̊u ve sv̊uj
prospěch. Lze v tom spatřovat i etický problém, na druhou stranu takovým omezeńım docháźı k personálńım
pot́ıž́ım při obsazováńı panel̊u. Pan děkan konstatoval, že MFF nebude bránit člen̊um panelu (vyjma předsed̊u
a mı́stopředsed̊u) podat projekt.

Prod. Kulich informoval o
• nových předpisech platných od prosince — např. legalizuj́ı distančńı zkoušeńı na všech úrovńıch, jsou

ustanoveni koordinátoři studijńıch programů,
• prob́ıhaj́ıćı anketě,
• podzimńım kole SFG.

Prod. Kulich nově koordinuje studijńı web pro studenty a uchazeče, organizuje rekonstrukci studijńıch stránek.
Celkově jde rekonstrukce webu velice pomalu. KD chce veřejnou a interńı část — částečně kv̊uli GDPR, např.
(veřejné) zápisy by neměly obsahovat seznamy osob.

Prod. Kuboň zmı́nil očekávané události: bude třeba upravit akreditace u SP
”
Finančńı a pojistná matematika“

(byla jen na 5 let) a
”
Pravděpodobnost, matematická statistika a ekonometrie“ (zavedeńı specializaćı). V brzké

době budou uzavřeny dohody o vzájemné výuce s FEL ZČU v Plzni; FEL, FJFI, FsV, FMI a FIT ČVUT; PřF
MUNI.

Prod. Skrbek konstatoval, že byl vysoutěžen zhotovitel serverovny, předáńı stavenǐstě bude do 15. února, bude
třeba omezit kapacitu serverovny na zhruba 30 kW a to cca na dva měśıce.

Prod. Vlach uvedl, že
• vyšla kniha

”
Malostranská rotunda sv. Václava v Praze“ a byla vedeńım fakulty navržena na cenu

J. Hlávky za vědeckou literaturu ve vědńı oblasti společenských věd,
• fakultńı pivo lež́ı v tanćıch, 45 dńı bude zrát, etiketa je již hotová,
• prob́ıhaj́ı kurzy DVPP — zejména s ćılem zatraktivnit studium učitelstv́ı na MFF UK,
• se chystá 2. ročńık ceny Albertus, pravděpodobně se k nám přidaj́ı i daľśı instituce,
• CZ.NIC přistupuje jako strategický partner do Partnerského programu fakulty,
• vznikla nová rubrika Podcasty na www.matfyz.cz,
• pilotně zkouš́ıme udělat sb́ırku výpočetńı techniky jak pro naše fakultńı školy, tak př́ımo konkrétńım dětem

z rodin, které si novou techniku nemohou dovolit,
• ples MFF UK byl zrušen.

A. Farkaš doplnil, že fakultńı podcasty budou jednou měśıčně (1. února bude daľśı).

4. Úprava podmı́nek přij́ımaćıho ř́ızeńı do Bc. a NMgr. programů
v češtině a do Bc. programu v angličtině

Prod. Kuboň představil drobné úpravy oproti schválené verzi, v době nouzového stavu na UK nám to umožňuje
zvláštńı vnitřńı předpis, jde o:
(a) u programů v AJ byla p̊uvodně možnost konáńı některé z mezinárodńıch zkoušek, ale pravděpodobně některé
z nich nebude možno na jaře konat — rozš́ı̌reno o možnost složit odbornou část zkoušky formou

”
domáćıho

úkolu“,
(b) u ČJ programů jsou změny ohledně očekávaných komplikaćı — tj. možnost konat zkoušky z ČJ na MFF
mı́sto na zastupitelském úřadě.
Daľśı změny již neočekává, ale možné to bude. Jelikož se jedná o malé změny (po jedné větě v jednotlivých
podmı́nkách), bylo to j̈ıž s RUK předjednáno a RUK s touto formulaćı souhlaśı.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje úpravu podmı́nek přij́ımaćıho ř́ızeńı do Bc. a MNgr.

programů v češtině.“

Př́ıtomno 24 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 24 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.
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Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje úpravu podmı́nek přij́ımaćıho ř́ızeńı do Bc. programu

v angličtině.“

Př́ıtomno 24 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 24 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

5. Různé

Daľśı jednáńı AS MFF UK je naplánováno až na 24. března s ohledem na očekávané body programu. AS MFF UK
by měl projednávat na daľśım jednáńı

”
Zprávu o plněńı aktualizace dlouhodobého záměru MFF UK“ a

”
Návrh

nového strategického záměru MFF UK“, které projednává i VR MFF UK. Bude třeba také schválit novou
akreditaci (viz bod 3).

C. Brom informoval, že EK AS UK se vrátila k Princip̊um pro rok 2021. Pro rozděleńı finanćı na vědu hrozil a
hroźı vznik strategického fondu ve výši 50 mil. — mělo se dávat na slabé či nové obory — padla informace, že
návrh přijde někdy v březnu a bude snaha ho zapracovat retrospektivně, tzn. do již schválených Princip̊u pro
rok 2021. Pravděpodobně to souviśı s interńım hodnoceńım fakult.

Jednáńı bylo ukončeno ve 20.05.

Zapsal J. Pavl̊u.
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